

**MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS
BELARUSIAN STATE UNIVERSITY
FACULTY OF INTERNATIONAL RELATIONS
Department of International Law**

Annotation to the master's thesis

PROHIBITED SUBSIDIES IN WTO

Wang Siyu

Scientific supervisor –
PhD, Associate Professor
A.Y.Korochkin

Minsk, 2025

ANNOTATION

The master's thesis consists of 54 pages, includes 3 chapters, refers to 52 sources

Key words: Prohibited Subsidies, WTO Rules, SCM Agreement, Trade Disputes, Developing Countries, Legal Framework, Enforcement Mechanisms, Green Subsidies, Market Benchmarks, Public Bodies

The purpose of this work is to systematically analyze the legal governance of prohibited subsidies under the World Trade Organization (WTO) framework, expose ambiguities in definitions, enforcement inefficiencies, and structural constraints on developing economies, and propose actionable reforms to balance trade fairness with developmental imperatives while modernizing multilateral trade rules.

The object of the work is the legal definitions, classifications, and exceptions of prohibited subsidies under the Agreement on Subsidies and Countervailing Measures (SCM Agreement), alongside case studies of landmark disputes (e.g., Brazil-Aircraft, India-Solar Cells) to examine enforcement contradictions and emerging challenges (e.g., green subsidies, digital economy incentives).

The subject encompasses the tensions between national industrial policies (e.g., climate action, digital sovereignty) and WTO compliance obligations, with a focus on systemic inequities in rule implementation and their impact on global trade equity.

Research methods integrate case analysis of WTO disputes to identify enforcement gaps, comparative study of WTO rules and regional agreements, and interdisciplinary policy evaluation across legal, economic, and international relations frameworks.

Research Results and Novelty: 1. Clarification of Legal Ambiguities: Proposed standardized guidelines for defining public bodies and market benchmarks to curb arbitrary enforcement.

2. Enhanced Enforcement Mechanisms: Advocated reviving the WTO Appellate Body and introducing punitive measures (e.g., fines) to address systemic delays and non-compliance.

3. Developmental Equity Innovations: Recommended extending transitional exemptions for developing countries and institutionalizing special and differential treatment to support green and digital industrialization.

4. Adaptive Rulemaking: Designed temporary exceptions for climate-related subsidies, integrating environmental goals with trade compliance

АННОТАЦИЯ

Магистерская диссертация состоит из 54 страниц, включает 3 главы, ссылается на 52 источника

Ключевые слова: Запрещенные субсидии, правила ВТО, Соглашение СКМ, торговые споры, развивающиеся страны, правовая база, механизмы правоприменения, «зеленые» субсидии, рыночные ориентиры, государственные органы

Целью данной работы является систематический анализ правового регулирования запрещенных субсидий в рамках Всемирной торговой организации (ВТО), выявление двусмысленности определений, неэффективности правоприменения и структурных ограничений для развивающихся экономик, а также предложение практических реформ для обеспечения баланса между справедливостью торговли и императивами развития при модернизации многосторонних торговых правил.

Объектом работы являются юридические определения, классификации и исключения запрещенных субсидий в рамках Соглашения по субсидиям и компенсационным мерам (Соглашение СКМ), а также тематические исследования знаковых споров (например, Бразилия - авиастроение, Индия - солнечные батареи) для изучения противоречий в правоприменении и возникающих проблем (например, зеленые субсидии, стимулы цифровой экономики).

Тема исследования охватывает противоречия между национальной промышленной политикой (например, климатические меры, цифровой суверенитет) и обязательствами по соблюдению требований ВТО, с акцентом на системные неравенства в реализации правил и их влияние на справедливость глобальной торговли.

Методы исследования включают анализ споров в рамках ВТО для выявления пробелов в правоприменении, сравнительное изучение правил ВТО и региональных соглашений, а также междисциплинарную оценку политики в рамках правовых, экономических и международных отношений.

Результаты исследования и новизна: 1. Прояснение правовых неясностей: Предложены стандартизированные рекомендации по определению государственных органов и рыночных ориентиров для ограничения произвольного правоприменения.

2. Усиление механизмов правоприменения: Выступал за возрождение Апелляционного органа ВТО и введение карательных мер (например, штрафов) для решения проблемы системных задержек и несоблюдения.

3. Инновации в области равенства развития: Рекомендовано продлить

переходные исключения для развивающихся стран и институционализировать особый и дифференцированный режим для поддержки «зеленой» и цифровой индустриализации.

4. Адаптивное нормотворчество: Разработаны временные исключения для субсидий, связанных с климатом, что позволяет интегрировать экологические цели с соблюдением торговых норм.